
 

 

 

 

Raadsvraag (art. 37) Gesteld door:  

GroenLinks  

Datum 25 september 2023 
Onderwerp 153-2023 - Meer compensatie natuur bij kap ivm 

stikstof en klimaatadaptatie 
Portefeuillehouder College B&W 
 

De fractie heeft de volgende vragen: 

Door de klimaatproblemen zoals droogte gaat de kwaliteit van ons openbare en private groen 

zienderogen achteruit. Het valt onze fractie op dat er steeds vaker wordt overgegaan tot 

noodzakelijke kap. Ook valt het ons op dat het soms lijkt of plaatsing bij meerdere huizen aan een 

bomenrij leidt tot extra kap. Daarna worden er netjes, per gekapte oude boom een nieuwe, zij het erg 

jonge en kleine boom, terug geplant. Terwijl de vervangen grote en oudere boom natuurlijk een veel 

grotere hoeveelheden stikstof kan opnemen en compenseren door een veel grotere bladerkroon. 

Naast de plaatselijke compensatie in onze gemeente is de Provincie Brabant in touw om in het kader 

van de Brabantse Bomenstrategie en actieplan Brabantse bomen ook meer bomen te planten in 

Brabant. 

We vragen ons het volgende af: 

 

1.                  Is het zo dat er vanwege de klimaatproblemen meer ongezonde bomen gekapt worden 

op dit moment? 

2.                  Is het plaatsen van zonnepanelen bij meerdere woningen in dezelfde straat steeds meer 

een reden om bomen te vervangen door een kleiner exemplaar? 

3.                  Zijn alle gekapte of gesneuvelde bomen (stormschade, bliksem in het verleden) 

vervangen en zo niet: hoeveel lopen we achter? 

4.                  Waarom wordt, in lijn met de noodzaak om juist nog meer stikstof af te kunnen vangen, 

niet meer dan 1 boom vervangen als er noodzakelijke kap plaatsvindt in de gemeente? 

5.                  Wordt is ook in de bebouwde kom van de gemeente samengewerkt met de Provinciale 

plannen en mogelijkheden om meer bomen te planten dan noodzakelijk volgens de gedateerde nota 

“Verbindend Groen”? 

6.                  Zo nee, waarom niet? Zo “nog niet”, ziet u mogelijkheden om dat binnenkort wel te gaan 

doen? 

7.                  Wanneer zal de nota “Verbindend Groen” geüpdatet worden? 

 

Namens de fractie van GroenLinks,  

Christian Villée 

 



 

Wij beantwoorden de vraag als volgt: 

 

1.                      Is het zo dat er vanwege de klimaatproblemen meer ongezonde bomen gekapt 

worden op dit moment? 

Het is van alle tijden dat soms bomen afsterven. Dat kan door allerlei aantastingen. We hebben de 

laatste jaren te maken met extreem droge periodes in de zomers, en daardoor komt het vaker voor 

dat ook volwassen bomen in de problemen komen en soms zelfs afsterven. Als bomen door 

klimaatinvloeden in conditie teruglopen kunnen ze ook gevoeliger worden voor ziektes of 

aantastingen. De link met klimaatproblemen is daardoor niet altijd te leggen. Dode of kwijnende 

bomen worden gekapt. 

 

2.                      Is het plaatsen van zonnepanelen bij meerdere woningen in dezelfde straat 

steeds meer een reden om bomen te vervangen door een kleiner exemplaar? 

Nee. In de beleidsregels (Verbindend groen) is vastgelegd dat we geen bomen kappen, extra snoeien 

of vervangen vanwege zonnepanelen. Wel is het zo dat bij nieuwe aanplant rekening wordt gehouden 

met reeds geplaatste zonnepanelen. 

 

3.                      Zijn alle gekapte of gesneuvelde bomen (stormschade, bliksem in het verleden) 

vervangen en zo niet: hoeveel lopen we achter? 

Alle verloren gegane bomen worden gecompenseerd door nieuwe aanplant. Waar mogelijk op de 

zelfde plaats, soms wordt uitgeweken naar een andere locatie. We lopen niet achter, wel komt het 

voor dat er een jaar tussen zit voordat een nieuwe boom geplant kan worden. De focus bij herplanten 

ligt op binnen de bebouwde kom. In het buitengebied zijn nog een aantal straten waar structuren nog 

aangevuld moeten worden. 

 

4.                      Waarom wordt, in lijn met de noodzaak om juist nog meer stikstof af te kunnen 

vangen, niet meer dan 1 boom vervangen als er noodzakelijke kap plaatsvindt in de gemeente? 

In geval van herplant wordt altijd verder gekeken in de omgeving en waar logisch worden extra 

bomen geplant. Er zijn echter veel initiatieven (inbreiding, wegreconstructie, etc) waarbij bomen 

moeten wijken en compensatie elders moet plaatsvinden. Het is steeds een zoektocht naar locaties 

waar we nog bomen kunnen toevoegen om aan die compensatie eis te kunnen voldoen. 

 

5.                      Wordt is ook in de bebouwde kom van de gemeente samengewerkt met de 

Provinciale plannen en mogelijkheden om meer bomen te planten dan noodzakelijk volgens de 

gedateerde nota “Verbindend Groen”? 

Het is niet duidelijk welke Provinciale plannen hier bedoeld worden. Voor nieuwe initiatieven is 

Ruimtelijke Ontwikkeling aan zet. Voor Beheer is Verbindend Groen leidend en zeker niet gedateerd. 

 

6.                      Zo nee, waarom niet? Zo “nog niet”, ziet u mogelijkheden om dat binnenkort wel 

te gaan doen? 

Zie antwoord op vraag 5. 

 

 



 

 

7.                      Wanneer zal de nota “Verbindend Groen” geüpdatet worden? 

Verbindend Groen is momenteel actueel en zeer bruikbaar. Mochten ontwikkelingen daar aanleiding 

toe geven dan zal een geactualiseerde versie worden voorbereid.  

 

Wij vertrouwen erop U hiermede voldoende te hebben geïnformeerd. 

Hoogachtend, 

Burgemeester en wethouders van Roosendaal, 

De (loco) secretaris,             De burgemeester, 

 

                                   

 


